

**Lockington, Elliott (SPAC/PSPC)**

---

**From:** Media <[media@tpsgc-pwgsc.gc.ca](mailto:media@tpsgc-pwgsc.gc.ca)>  
**Sent:** April 5, 2020 3:22 PM  
**To:** Harris, Emily (SPAC/PSPC); Roy, Cecely (SPAC/PSPC)  
**Cc:** Media; Jean-François Létourneau; Me'Shel Gulliver Bélanger; Elizabeth Lindsay; Bryan Blom; James Stott; Sara Lacasse; Vivianne Soubhie; Martine Skelton  
**Subject:** For MO approval: Media Advisory / Level 1 - COVID-19 - 3M and other mask suppliers / Journal de Québec

Ladies,

For MO approval please. [New info.](#)

Stefanie  
819-576-4705

**Media response**

**Journal de Québec**

**St-Pierre, Guillaume (Journal de Québec)**

**Date call received: April 3, 2020 at 2:50 PM**

**Deadline: April 4, 2020 at 5:00 PM**

Level 1 - COVID-19 - 3M and other mask suppliers

**CONTEXT:**

The reporter has questions following the news that 3M was being restricted from importing/selling N95 masks in Canada.

**VALUE STATEMENT:**

**QUESTIONS/ANSWERS:**

**Q1. How many N95 masks from this company have we imported in the past year?**

**Q2. How much did these N95 mask purchases cost?**

**Q3. Is 3M one of the largest suppliers of N95 masks? Would it be possible to get a list of the five largest mask suppliers?**

**A.1-3**

The Government of Canada is collaborating with provinces and territories on an ongoing basis to identify their needs and purchase required equipment, supplies and services to combat COVID-19.

We are taking an aggressive, proactive approach to buying—especially when it comes to personal protective equipment for front line healthcare workers. This includes:

- Placing orders for everything that is immediately available
- Ordering ahead in bulk, with intermittent deliveries spread out over the coming weeks and months
- Ramping up domestic manufacturing capacity through the Plan to Mobilize Industry to fight COVID-19, being led by Innovation, Science and Economic Development Canada.

This is over and above the efforts provinces and territories are taking to secure their own supply.

As you can appreciate, the COVID-19 situation is very fluid and evolving rapidly every day, as are our requirements and orders. *At this time, we cannot give details on orders with specific companies.*

Le gouvernement du Canada collabore en continu avec les provinces et les territoires afin de déterminer leurs besoins et d'acheter l'équipement, les fournitures et les services nécessaires pour faire face à la COVID-19.

Nous prenons une approche agressive et proactive en matière d'achats, notamment en ce qui concerne l'équipement de protection individuelle des travailleurs de la santé en première ligne. Notre approche consiste à :

- Passer des commandes pour tout ce qui est immédiatement disponible.
- Commander en gros à l'avance, et recevoir ainsi des livraisons intermittentes étalées sur les semaines et les mois à venir.
- Augmenter la capacité de production au pays, par le biais du Plan canadien de mobilisation du secteur industriel pour lutter contre la COVID-19, mené par Innovation, Sciences et Développement économique Canada.

Ces mesures s'ajoutent aux efforts déployés par les provinces et les territoires pour assurer leur propre approvisionnement.

Comme vous pouvez le comprendre, la situation de la COVID-19 est très incertaine et évolue rapidement chaque jour, tout comme nos besoins et nos commandes. *En ce moment, nous ne pouvons pas donner de détails sur les commandes avec des compagnies spécifiques.*